

## YOUR INSTITUTE OR COMPANY IS INVITED TO JOIN THESE LEADERS

### Sustaining Members of the Arab Society for Plant Protection

- International Center for Agricultural Research in the Dry Areas (ICARDA), Aleppo, Syria.
- Food and Agriculture Organization (FAO).
- Arab Organization for Agricultural Development (AOAD), Khartoum, Sudan.
- Debbane Freres, Lebanon.
- Unifert, Lebanon.
- Sleiman Agricultural Company, Lattakia, Syria.
- Agriculture Material Co./ Mekdady, P.O. Box 431, Amman 11118, Jordan.

This section is designed to help ASPP members understand more about the society sustaining members. Each issue features different sustaining members and a completed list is presented above.

- **The International Center for Agriculture Research in the Dry Areas (ICARDA)**, established in 1977, and is based at Aleppo, Syria. It is one of 16 centers supported by the Consultative Group on International Agricultural Research (CGIAR), which is an international group of representatives of donor agencies, eminent agricultural scientists, and institutional administrators from developed and developing countries who guide and support its work. ICARDA's mission is to meet the challenge posed by a harsh, stressful and variable environment in which the productivity of winter rain-fed agricultural systems must be increased to higher sustainable levels, in which soil degradation must be arrested and possibly reversed, and in which the quality of the environment needs to be assured. ICARDA meets this challenge through research, training and dissemination of information in a mature partnership with the national agricultural research and development systems. The Center has a world responsibility for the improvement of barley, lentil and faba bean, and a regional responsibility in West Asia and North Africa for the improvement of wheat, chickpea, forage and pasture -with emphasis on rangeland improvement and small ruminant management and nutrition- and of the farming systems associated with these crops.

- **The Arab Organization for Agricultural Development (AOAD)** is an organization of the Arab States League, which started its activities in 1972 at Khartoum, Sudan. The establishment of AOAD have a positive impact on Arab agricultural development and assisted Arab states in up-grading its agriculture sector through surveys and deployment of natural resources, training human resources, conducting studies on agricultural policies and quantified the existing food gap and its causes. Consequently, AOAD did set programs which will lead Arab states to food self-sufficiency, developed a data base for agricultural information, in addition to the formulation and execution of agricultural development projects. AOAD is composed of six divisions; Food Security and Agricultural Integration, Projects Formulation and Implementation, Training, International Cooperation, Natural Resources and the Environment, and Finance and Administration. AOAD also established an Arab Center for Information, Documentation and Statistics and an Arab Center for Agricultural Consultation and Studies. In the coming years AOAD activities will focus on (i) food security, (ii) development of natural resources, environmental protection and combat desertification, (iii) development of agricultural technologies, (iv) agricultural integration and global competitiveness, (v) agricultural information and statistics, and (vi) training. Future planning also include increased efficiency in programming and execution of work plans, increased activities in each Arab state, improved performance of AOAD staff, harmonization of institutional inter-departmental linkages, restructuring and reduction in operational costs.

## شركتكم مدعوة لتكون أحد الرواد الداعمين للجمعية

### الجهات التي تدعم الجمعية العربية لوقاية النباتات

- المركز الدولي للبحوث الزراعية في المناطق الجافة (إيكاردا)، حلب، سورية.
- منظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة (الفاو).
- المنظمة العربية للتنمية الزراعية، الخرطوم، السودان.
- شركة دبانة اخوان، لبنان.
- يونيفرت، لبنان.
- مؤسسة سليمان الزراعية، اللاذقية، سورية.
- شركة المواد الزراعية مقدادي، ص.ب. 431، عمان 11118، الأردن.

صمم هذا الجزء من المجلة لمساعد أعضاء الجمعية العربية لوقاية النباتات في معرفة المزيد عن الجهات الداعمة للجمعية. وسنضع في كل عدد نبذة مختصرة عن بعض الجهات الداعمة، ويجد القارئ في الجزء العلوي من هذه الصفحة قائمة كاملة بأسماء الجهات الداعمة.

- **المركز الدولي للبحوث الزراعية في المناطق الجافة (إيكاردا)** أسس عام 1977 ومقره الرئيسي في موقع تل حدبا الذي يبعد حوالي 30 كم من مدينة حلب، سورية. والمركز واحد من ست عشر مركزا دوليا للبحوث الزراعية، تدعمه المجموعة الاستشارية للبحوث الزراعية CGIAR وهي مجموعة دولية ممثلة للهيئات المانحة، ولعلماء زراعيين بارزين، ولإداريين من دول متطورة ونامية يتعاونون لتوجيه أعمال المراكز ودعمها. وتتمثل المهمة الرئيسية للمركز في مواجهة التحدي الذي تفرضه الظروف البيئية الصعبة والإجهادات القاسية في منطقة غربي آسيا وشمال إفريقيا على إنتاجية النظم الزراعية المطرية، بغية زيادتها إلى مستويات عالية مستدامة، ووقف تدهور التربة أو حتى عكسه، وضمان نوعية البيئة. ويتصدى المركز لهذه المهمة من خلال إجراء البحوث، والتدريب، ونشر المعلومات بالتعاون وثيق مع نظم البحوث الزراعية والتنمية الوطنية. ويضطلع المركز بمسؤولية عالمية لتحسين الشعير، والعدس، والفول وبمسؤولية إقليمية (في منطقة غربي آسيا وشمال إفريقيا) لتحسين القمح، والحمص ونباتات الأعلاف والمراعي -مع التركيز على تحسين المناطق الرعوية وإدارة وتغذية المجترات الصغيرة- والنظم الزراعية المرتبطة مع هذه المحاصيل.

- **المنظمة العربية للتنمية الزراعية** هي إحدى المنظمات التابعة لمجلس جامعة الدول العربية والتي باشرت أعمالها في عام 1972 بمدينة الخرطوم، السودان. وكان لتأسيس المنظمة أثره الطيب على مسارات التنمية الزراعية العربية، وعلى مساعدة الدول العربية في تطوير وتنمية قطاعاتها الزراعية، وخاصة أن المنظمة أسهمت بفاعلية في مسح واستغلال وتنمية الموارد الطبيعية وتأهيل الكوادر البشرية، واعداد الدراسات الخاصة بالسياسات الزراعية وتحديد الفجوة الغذائية وأسبابها، ووضع برامج لتحقيق الأمن الغذائي العربي، وبناء نظام قواعد معلومات زراعية، إضافة إلى اعداد المشروعات التنموية وتنفيذها. ويتكون الهيكل التنظيمي للإدارة العامة من ست إدارات تتمثل في إدارات الأمن الغذائي والتكامل الزراعي، المشروعات، التدريب والتأهيل، التعاون الدولي، الموارد الطبيعية والبيئة، الشؤون المالية والإدارية، إضافة إلى المركز العربي للمعلومات والتوثيق والأحصاء والمركز العربي للاستشارات والدراسات. خلال المرحلة القادمة من عمل المنظمة سيركز الاهتمام على مجالات: الأمن الغذائي، تنمية الموارد الطبيعية وحماية البيئة ومكافحة التصحر، التطوير التقني الزراعي، التكامل الزراعي والتنافسية الدولية، المعلومات والأحصاءات الزراعية، والتدريب وتأهيل الكوادر الزراعية. كما شملت عملية التطوير أيضا تطوير منجحية اعداد خطة وأساليب العمل، تعزيز الأنشطة الميدانية على المستوى القطري، تحسين كفاءة الجهاز الفني والإداري للمنظمة، وتوثيق وتنسيق العلاقات المؤسسية، إعادة النظر في هيكل المنظمة، وتحديد أساليب العمل الإداري والمالي وخفض التكلفة.